



# RM. MONTCALM



RM of Montcalm Office: (204) 737-2271 Fax:(204) 737-2326 Public Works Shop: (204) 758-3824

info@rmofmontcalm.com

Office hours: Monday– Friday 8:30am till 4:30 pm / Closed from 12:00pm—1:00pm for lunch

September 2024 						
Sun	Mon	Tue	Wed	Thu	Fri	Sat
1	2	3	4	5	6	7
8	9	10	11	12	13	14
15	16	17	18	19	20	21
22	23	24	25	26	27	28
29	30					
October 2024 						
Sun	Mon	Tue	Wed	Thu	Fri	Sat
		1	2	3	4	5
6	7	8	9	10	11	12
13	14	15	16	17	18	19
20	21	22	23	24	25	26
27	28	29	30	31		
November 2024 						
Sun	Mon	Tue	Wed	Thu	Fri	Sat
					1	2
3	4	5	6	7	8	9
10	11	12	13	14	15	16
17	18	19	20	21	22	23
24	25	26	27	28	29	30

-  Stat Holiday Office closed
-  Garbage Pick Up
-  St Joseph, Letellier & St Jean Recycling
-  Council Meeting

**Speed limit of 30 km/h on 2nd Ave SW in St Jean Baptiste AT ALL TIMES.**



**FOLLOW US ON SOCIAL MEDIA**  
& sign up for our email blasts!



@rmofmontcalm

The RM of Montcalm office will be providing glow sticks to our residents this year to use for trick or treating. The glow sticks can be picked up at our office in Letellier between the hours of 8:30 am—4:30 pm Monday to Friday.

**HAPPY HALLOWEEN!**

### Public Works Manager Tidbit

Spring and summer have been busy in Montcalm. A wet spring following a dry fall has made roads soft and a challenge to maintain. Staff have been working hard with maintenance and projects such as drainage, mowing, and ongoing utilities operations and repairs. Along with that there have been several contractors working on large projects in various locations in Montcalm, which have kept staff very busy and are generating day to day inconveniences for rate payers moving throughout the areas. With good weather, we hope to see several projects continually moving forward at a good pace and close some of them off before the end of the year. Please always be aware of your surroundings as contractors and public works staff are working throughout Montcalm during all hours with large equipment.

### 20th Annual St Jean ATV Derby September 20th & 22nd, 2024

For more information on how to register or to volunteer, please contact the committee through the Facebook page “St Jean ATV Derby—2024”



### COMMUNITY

#### COLLECTION DAY:

**SEPTEMBER 7 @ ST JEAN FIRE HALL**

**10:00 A.M.—2:00 P.M.**

Visit our website at [www.rmofmontcalm.com](http://www.rmofmontcalm.com) for more details!



The tax due date is **Monday, October 31, 2024**

Early payment discount for the month of September of 0.25%

Sign up for our Text Message and/or Voice Call Notifications!

Visit our website at [www.rmofmontcalm.com](http://www.rmofmontcalm.com)

Towards the bottom of the page, there is a “Register Today” button.

Fill in the information required. If you have any questions or need assistance, please contact our office at 204-737-2271 or [info@rmofmontcalm.com](mailto:info@rmofmontcalm.com)

Transfer Station Winter Hours Starting November 1, 2024

Tuesday 1:00 PM—4:00 PM  
Wednesday 1:00 PM—4:00 PM  
Saturday 9:00 AM—4:00 PM



### RM of Montcalm Office Closures

Monday, September 2, 2024  
Monday, September 30, 2024  
Monday, October 14, 2024  
Monday, November 11, 2024



**RM of Montcalm Office:** (204) 737-2271 Fax:(204) 737-2326

**Public Works Shop:** (204) 758-3824

info@rmofmontcalm.com

Office hours: Monday– Friday 8:30am till 4:30 pm / Closed from 12:00pm—1:00pm for lunch

## **HAPPY HARVEST!!**

Summer 2024 is coming to an end, but the RM projects are still going strong! The St. Mary's Road Mitigation Project is well underway and will be finished later this fall, flood recovery is still ongoing, and the LUD projects are wrapping up. Council has also been very busy on working on some economic development projects and there will be lots of news shared in the coming months – but there will be some very exciting opportunities for our communities!

We take great pride in the amazing team at the RM and this summer we celebrated Aurele's retirement, and we welcomed Chuck as our new excavator operator. I would like to thank Aurele for his 44+ years of tireless work for the RM and wish him all the best in retirement!

As we enter fall, we want to wish all our students and safe and happy return to school and Happy Thanksgiving to all!

Jolene Bird  
CAO

## **BOARD OF REVISION**

The Board of Revision is scheduled for November 20, 2024.

If you have any discrepancies with your 2025 assessments and would like to meet with Manitoba Assessment, your request must be submitted to the RM office no later than 4:30 pm on November 4, 2024. Board of Revision applications can be found on our website or at the RM office.



**Thank you, Aurele, for your many years of service and dedication to the RM of Montcalm. We wish you nothing but the best in this next chapter!**



**The Montcalm Health Centre in St Jean Baptiste now has a Nurse Practitioner and Doctor on a part time basis.**

**Please visit the RM of Montcalm website, Facebook or Instagram page to view the schedule.**



**The Disc Golf in St Jean Park is ready to go!! The concrete t-boxes have been poured and are ready for use. The baskets will be removed from September 15<sup>th</sup> until after Quad Derby. They will be put back up after the weekend!**

**The street patching work in St Jean is now complete. We want to thank the RM of Montcalm Public Works staff for the great work in town this summer. St Jean is looking great!!**

**On August 16<sup>th</sup>, we had our LUD Family Day along with the BASF Community Event to award the St Jean Fire Department the \$25,000.00 grant they received from BASF to put towards their SCBA's. We would also like to send a big thank-you to the RM of Montcalm Office staff for organizing a great event! There were plenty of activities for everyone and we ended the night with a great firework display! Lastly, we would like to thank the community for all of your support! It is because of you that we can have successful events year after year!**



Bureau de la MR de Montcalm: (204) 737-2271 Fax:(204) 737-2326 Travaux Publics: (204) 758-3824

info@rmofmontcalm.com Heures de bureau: lundi au vendredi 8h30 à 16h30/Fermé de 12h00 à 13h00 pour dîner

septembre 2023 						
dim	lun	mar	mer	jeu	ven	sam
1	2	3	4	5	6	7
8	9	10	11	12	13	14
15	16	17	18	19	20	21
22	23	24	25	26	27	28
29	30					

octobre 2023 						
dim	lun	mar	mer	jeu	ven	sam
		1	2	3	4	5
6	7	8	9	10	11	12
13	14	15	16	17	18	19
20	21	22	23	24	25	26
27	28	29	30	31		

novembre 2023 						
dim	lun	mar	mer	jeu	ven	sam
					1	2
3	4	5	6	7	8	9
10	11	12	13	14	15	16
17	18	19	20	21	22	23
24	25	26	27	28	29	30

 Jour férié Bureau fermé  Collect des ordures

 Recyclage St Joseph, Letellier & Saint Jean

 Réunion du conseil

**Limite de vitesse de 30km/h sur la 2<sup>e</sup> Avenue S.-O. à Saint-Jean-Baptiste en tout temps.**



**Suivez-nous sur les médias sociaux**

et inscrivez-vous à nos envois de courriels!



@rmofmontcalm

### Nouvelles du directeur des travaux publics

Le printemps et l'été ont été bien remplis à Montcalm. Un printemps humide succédant à un automne sec a rendu les routes molles et difficiles à entretenir. Le personnel a travaillé d'arrache-pied à l'entretien et aux projets tels que le drainage, le fauchage et les opérations et réparations courantes des services publics. Aussi, plusieurs entrepreneurs ont travaillé sur de grands projets dans divers endroits de Montcalm, ce qui a tenu le personnel très occupé et a entraîné des inconvénients quotidiens pour les contribuables qui se déplacent dans ces zones. Avec le beau temps, nous espérons que plusieurs projets continueront à avancer à un bon rythme et que certains d'entre eux seront achevés avant la fin de l'année. Soyez toujours attentifs à ce qui se passe autour de vous, car les entrepreneurs et le personnel des travaux publics travaillent un peu partout à Montcalm à toute heure du jour et de la nuit avec de gros équipements.

### 20<sup>e</sup> derby de VTT annuel de Saint-Jean 20 et 21 septembre 2024

Pour plus d'informations sur l'inscription ou le bénévolat, veuillez contacter le comité via la page Facebook « St Jean ATV Derby-2024 »



### JOURNÉE DE COLLECTE COMMUNAUTAIRE:

7 septembre à la Caserne de Pompiers de Saint-Jean

10h00 —14h00

Veuillez consulter notre site Web à l'adresse [www.rmofmontcalm.com](http://www.rmofmontcalm.com) pour plus détails.



La date d'échéance des taxes est le lundi 31 octobre 2024

Remise pour paiement anticipé pour le mois de septembre est 0,25%

Inscrivez-vous pour recevoir nos notifications par SMS et/ou par appel vocal! Visitez notre site web à l'adresse suivante : [www.rmofmontcalm.com](http://www.rmofmontcalm.com). Vers le bas de la page, il y a un bouton « Register Today ». Complétez les informations demandées. Si vous avez des questions, veuillez nous contacter au 204-737-2271 ou au [info@rmofmontcalm.com](mailto:info@rmofmontcalm.com).

L'heures d'hiver pour la station de transfert à partir du 1 novembre 2024

mardi 13h00 à 16h00  
mercredi 13h00 à 16h00  
samedi 9h00 à 16h00



**Fermeture des bureaux de la M. r. de Montcalm :**

**lundi 2 septembre 2024  
lundi 30 septembre 2024  
lundi 14 octobre 2024  
lundi 11 novembre 2024**

Cette année, les bureaux de la M. r. de Montcalm fourniront des bâtons lumineux à nos résidents pour qu'ils les utilisent lors de la chasse aux bonbons.

Les bâtons lumineux peuvent être ramassés à notre bureau de Letellier entre 8 h 30 et 16 h 30 du lundi au vendredi.

**HAPPY HALLOWEEN!**



**Bureau de la MR de Montcalm:** (204) 737-2271 Fax:(204) 737-2326 **Travaux Publics:** (204) 758-3824

info@rmofmontcalm.com

Heures de bureau: lundi au vendredi 8h30 à 16h30/Fermé de 12h00 à 13h00 pour dîner

### **BONNE RÉCOLTE!!**

*L'été 2024 touche à sa fin, mais les projets MR sont toujours d'actualité! Le projet d'atténuation des effets du chemin St. Mary's est en bonne voie et sera achevé plus tard cet automne, le rétablissement des inondations est toujours en cours et les projets du DUL sont en voie d'achèvement. Le conseil a également été très occupé à travailler sur certains projets de développement économique et de nombreuses informations seront communiquées dans les mois à venir - mais il s'agira d'opportunités très intéressantes pour nos communautés!*

*Nous sommes très fiers de la formidable équipe de la MR et cet été, nous avons célébré le départ à la retraite d'Aurèle et nous avons accueilli Chuck en tant que nouveau conducteur d'excavatrice. Je tiens à remercier Aurèle pour ses 44 ans et plus de travail inlassable pour la MR et je lui souhaite une bonne retraite!*

*En ce début d'automne, nous souhaitons à tous nos élèves une bonne rentrée scolaire et de joyeuses fêtes d'Action de grâce!*

**Jolene Bird**  
Directrice Générale

### **COMITÉ DE RÉVISION**

Le comité de révision 2024 est prévu pour le 20 novembre 2024 à 17 h.

Si vous avez des divergences avec vos évaluations pour 2025 et que vous souhaitez rencontrer Évaluation Manitoba, votre demande doit être soumise au bureau de la MR au plus tard à 16 h 30 le 4 novembre 2024. Les demandes d'inscription au comité de révision sont disponibles sur notre site web ou au bureau de la MR.



**Merci, Aurèle, pour vos nombreuses années de service et de dévouement à la MR de Montcalm. Nous vous souhaitons le meilleur pour ce nouveau chapitre!**



**Le Centre de santé Montcalm à Saint-Jean-Baptiste dispose désormais d'une infirmière-praticienne et d'un médecin à temps partiel. Veuillez consulter le site web ou la page Facebook ou Instagram de la MR**



**Le disc-golf du parc Saint-Jean est prêt à être utilisé! Les aires de départ en béton ont été coulées et sont prêtes à être utilisées. Les paniers seront retirés du 15 septembre jusqu'à la fin du Rallye VTT. Ils seront remis en place après le week-end!**

**Les travaux de réfection des rues de Saint-Jean sont maintenant terminés. Nous tenons à remercier le personnel des travaux publics de la MR de Montcalm pour l'excellent travail effectué au village cet été. Saint-Jean a fière allure!**

**Le 16 août, nous avons organisé notre journée familiale DUL ainsi que l'événement communautaire BASF pour remettre au service d'incendie de Saint-Jean la subvention de 25 000 \$ qu'il a reçue de BASF pour l'achat d'appareils respiratoires autonomes (ARA). Nous aimerions également remercier le personnel du bureau de la MR de Montcalm pour l'organisation d'un événement formidable! Il y avait beaucoup d'activités pour tout le monde et nous avons terminé la soirée par un grand feu d'artifice! Enfin, nous tenons à remercier la communauté pour son soutien! C'est grâce à vous que nous pouvons organiser des événements réussis année après année!**